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مدیرکل امور مالیاتی استان همدان خبر داد:
فرصت ویژه و تکرارنشدنی 

بخشودگی 100 درصدی جرائم 
مالیاتی در سال رونق تولید

سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل امور مالیاتی استان 
همدان از صدور بخشــنامه بخشودگی صددرصدی 
جرائم مالیاتی تا پایان ســال جاری خبر داد و گفت: 
مالیاتی کشور،  امور  رئیس کل سازمان  طبق دستور 
آخرین فرصت بهره مندی از بخشودگی 100 درصدی 
جرائم قابل بخشــش، امسال است و در صورت عدم 
پرداخت بدهی مالیاتی قطعی شده و استفاده نکردن 
از تسهیلات یاد شده تا پایان سال جاری، این امکان 

در سال آینده فراهم نخواهد بود.
به گزارش ســپهرغرب به نقل از روابط عمومی اداره کل 
امور مالیاتی اســتان همدان، محمد دلشــادی ضمن اشاره 
به بخشــنامه های صادره در این خصوص، خاطرنشان کرد: 
این بخشــودگی صرفاً به منظور حمایت از فعالان اقتصادی 
در ســال رونق تولید و با توجه به شــرایط خاص اقتصادی 
کشور صادرشــده و در ســال های آتی، بدین منوال شاهد 
بخشــودگی جرائم مالیاتی نخواهیم بود؛ بنابراین لازم است 
فعــالان اقتصادی به ویژه فعالان عرصه تولید از تســهیلات 

قانونی مذکور نهایت استفاده را ببرند.
وی ضمــن رد این شــائبه که بخشــودگی 90 تا 100 
درصدی جرائم مالیاتی هرســاله تکرار خواهد شد، تصریح 
کــرد: قطعاً حمایت دولت از بخــش غیردولتی همواره باید 
محدود، مشروط، کاهنده و تضمین دار باشد، البته با صدور 
بخشــنامه ای در این خصوص و به منظور رفع این شــائبه، 
اعلام شــده که در ســال 1399، ســطح اختیارات ادارات 
کل امور مالیاتــی در خصوص بخشــودگی جرائم مالیاتی 
محدود و عدم پرداخت بدهی قطعی ســال جاری مشمول 

خوش حسابی نخواهد شد و تمامی جرائم وصول می شود.
مدیرکل امور مالیاتی اســتان همدان در تشریح نحوه 
محدود شــدن ســطح اختیــارات مدیران کل در ســال 
آینــده، گفت: با رعایت مفاد ماده 191 قانون مالیات های 
مســتقیم و سایر مقررات مربوطه، در خصوص بدهی های 
قطعی شــده از 1/1/1399 به بعد، حداکثر بخشــودگی 
جرائم قابل بخشــش بــرای مؤدیان واحدهــای تولیدی 
دارای پروانــه بهره بــرداری یا پروانه کســب تولیدی از 
مراجــع ذی ربــط، 70 درصد و برای ســایر مؤدیان، 50 
درصــد برای هر منبــع مالیاتی در هر ســال یا دوره به 

مدیران کل امور مالیاتی تفویض می شود.
دلشــادی بار دیگر بر اســتفاده از این ظرفیت قانونی از 
ســوی فعالان اقتصادی تأکید و یــادآوری کرد: مؤدیان در 
صورت عــدم پرداخت بدهی مالیاتی قطعی شــده تا پایان 
ســال جاری، به عنوان مؤدی خوش حســاب تلقی نشده و 

جرائم متعلقه قابل بخشودگی نخواهد بود.
وی عنوان کرد: تفاوت این بخشودگی جرائم با اختیارات 
بخشــودگی مدیران استان ها این اســت که برای نخستین 
بار، 100 درصد بخشــودگی ابلاغ شده و اختلاف سلیقه و 
برداشــت، اتلاف وقت و انرژی فعالان و سیستم اداری و یا 
پرداخت هزینه های مشــاوره و وکالــت و موارد دیگر برای 
مجاب کردن ادارات کل امور مالیاتی جهت اخذ، بخشودگی 
را به صفر رســانده و درواقع هر مؤدی بــدون اتلاف وقت 
و انرژی صرفــاً با مراجعه به اداره امــور مالیاتی ذی ربط و 
پرداخت اصل بدهی، با ســهولت هر چه تمام از بخشودگی 

100 درصد جرائم مالیاتی استفاده خواهد کرد.

خبــر

خبــر
sepehr.khabar@gmail.com

گزارش: بازار داغ گردشگری و مدیریت سرد
 مدیران احتیاط گرمای تابستان را می کنند که 

سرد هستند.
خبر: آغاز شستشوی درختان شهر

 خوش به حــال درختان که روزبــه روز گرامی تر 
می شوند.

مسؤول: باید مشکلات اقتصادی مردم حل شود
 حل شــود حل شود حل شــود، بریزید تو آب 

گرم حل می شود.
مناسبت: دولت معیار و معیار دولت

 به  هر حال باید در خدمت مردم باشند.
مصاحبه: الکترونیکی شدن به چه قیمت
 کمی گران تر از آنچه فکر می کنی.

هفتــه دولت: یاد و خاطره شــهیدان رجایی و باهنر 
گرامی باد

 شهیدان رجایی و باهنر الگو باد.
اشتری: با بی حجابی برخورد جدی می کنیم

 تا نباشد چوب تر، فرمان نبرد آن دگر.
خبر: کاهش 1 تا 6 میلیون تومانی تلفن همراه
 دلالان شایعه می کنند که ارزان نشده.
خبر: کارت های بانکی 4 برابر جمعیت ایران

 از بس عده ای مدعی فقر، ندارند.
خبر: آزادی دو نماینده با قید وثیقه

 پس قضیه الکــی هم نبوده که بــا وثیقه آزاد 
شدند.

رئیسی: صنعت دفاعی باور ما می توانیم
 برخورد با مفاســد هم تأیید همین ما می توانیم 

است.
تعزیرات: قیمت مصوب مرغ 13 و 950 تومان

 قضیه این 50 تومانه چیه که همیشــه ضمیمه 
قیمته!

ورزش: شکست سنگین شــهرداری همدان در دیدار 
دوستانه

 دوستی دوستی، کندند پوستی.
نماینده: گندم کاران به دولت یارانه می دهند

 دســت مریزاد، هــم تولید می کنند هــم یارانه 
می دهند.

خبر: مولوی عضو شــورای شــهر همدان هنوز سلب 
عضویت نشده

 بابا کشتینش، یک بار تکلیفش رو معلوم کنید.
افغانستان: واگذاری اختیارات به ملا برادر

 به هر کی میدید بدید، غیر از آمریکا.
خبر: افزایش 55 درصدی سرمایه گذاری در ایران

 پس بیشتر مراقب نفوذهای احتمالی باشند.
افسر صهیونیست: حمــاس در حال تبدیل شدن به 

ارتشی منظم و بزرگ است
 پس محو اسرائیل نزدیک تر می شود.

تلخکخان

هم زمان با هفته دولت؛

افتتاح و کلنگ زنی 43 پروژه عمرانی در شهرستان اسدآباد
ســپهرغرب، گروه خبر: فرماندار اسدآباد 
گفت: هم زمــان با هفته دولــت، 43 پروژه 
این  عمرانــی خدماتــی و کشــاورزی در 

شهرستان افتتاح و کلنگ زنی می شود.
مجید درویشی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شــهیدان رجایی و باهنر، اظهار کرد: در این ایام، 
36 پروژه با اعتباری بالغ بــر 22 میلیارد تومان به 

بهره برداری می رسد.
وی تصریح کرد: دستگاه های اجرایی موظف به 
ارائه گزارش عملکرد خود به مردم هســتند چراکه 
مردم حق دارند، بدانند که مدیران برای توســعه و 
شکوفایی در سطح شهرســتان چه اقداماتی انجام 

داده اند.
فرماندار اسدآباد ضمن تکریم و احترام به مردم 
دیار ســید جمال الدین اسدآبادی، ادامه داد: تلاش 

مجموعه فرمانداری و ســایر دســتگاه های اجرایی 
و خدماتــی، حفظ کرامت مردم و رفاه و آســایش 

آن هاست.
درویشــی، مردم اســدآباد را مردمی فهیم و 
انقلابی دانســت و اذعان کرد: کوتاهی در انجام 
امور و ســنگ اندازی در ارائه خدمات به آن ها از 
هیچ مســؤولی پذیرفتنی نیست و همه باید برای 
اعتلای و توسعه اسدآباد مشارکت داشته باشند.

وی توجه به حاشــیه شهر و روستاهای محروم 
را از اولویت های کاری خود دانســت و اضافه کرد: 
امیدواریم با برنامه ریزی های صورت گرفته علاوه بر 
عمران و آبادانی مناطق مختلف شهرســتان، شاهد 
کاهش مشــکلات موجود در مناطــق کم برخوردار 

شهرستان باشیم.
فرمانــدار اســدآباد افــزود: باوجود مشــکلات 

مالی دولــت، در حال حاضر عملیــات عمرانی در 
57 روســتای سطح شهرستان شــامل بهسازی و 
جدول گــذاری در حال انجام اســت که امیدواریم 
بــا تزریق اعتبارات مضاعف تعداد این روســتاها را 

افزایش دهیم.
ساخت بیمارستان 128 تختخوابی اسدآباد یکی 
دیگر از خبرهــای خوبی بود که درویشــی به آن 
اشــاره و اذعان کرد: در صورت رفع مشکل سند و 
توافق اداره های اوقاف و هلال احمر در آینده نزدیک 

کلنگ این بیمارستان به زمین زده می شود.
وی همچنیــن در خصــوص فعالیت های خوب 
صورت گرفته در حوزه ســلامت، یادآوری کرد: در 
هفته دولت دو مرکز جامع ســلامت در روستاهای 
چنارســفلی و آقاجان بلاغــی بــرای ارائه خدمات 

بهداشتی و درمانی به بهره برداری می رسد.

نماینده عالی دولت در اسدآباد از واگذاری کتابخانه 
استاندارد این شــهر از اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 
به اداره کل کتابخانه های اســتان خبرداد و گفت: با 
توافق های صورت گرفته انتظار می رود در سال جاری 

ساخت این بنای فرهنگی در اسدآباد آغاز شود.
درویشی توســعه گردشــگری را منبع با ارزش 
اشــتغال زایی و ایجــاد درآمد دانســت و اظهار کرد: 
با حمایت از این مهم علاوه بــر تولید درآمد، جذب 
سرمایه و اشتغال زایی، روند رشد و توسعه شهرستان 

را در بخش های مختلف شاهد خواهیم بود.
فرماندار اسدآباد با بیان اینکه 150 اثر تاریخی 
و فرهنگی در شهرســتان شناســایی شده اســت، 
تصریــح کرد: در حال حاضــر 58 اثر تاریخی ثبت 
ملی شــده، که می توان به آب انبار صفوی، کتیبه 
آغاجان بلاغی، پل شکســته خســرو آبــاد، حمام 

قدیمی بازار، مســجد آقاجانی، سنگ نوشــته های 
ســلطانی، موزه مردم شناســی، کتیبه یادبود سید 
جمال الدین اسدآبادی و مسجد میرزا آقاخان اشاره 

کرد.
دو  را  ســرمایه گذاری  عــدم  و  اشــتغال  وی 
مشــکل اساسی اســدآباد اعلام کرد و گفت: برای 
کاهش آســیب های اجتماعی و همچنین توسعه و 
شکوفایی اقتصاد شهرســتان باید نسبت به جذب 

سرمایه گذاران به منطقه اقدام کرد.
درویشــی خاطرنشــان کرد: با توجه به فراهم 
بودن زیرســاخت ها و ظرفیت موجود در اســدآباد 
و همچنیــن قرار گرفتن در مســیر بزرگراه کربلا، 
از صاحبان ســرمایه دعوت می شود در این منطقه 
سرمایه  گذاری کنند چراکه تمام قد از آن ها حمایت 

می کنیم.

سپهرغرب مطرح کرد:

مسئول زباله دانی حاشیه راه ها کیست؟
ســپهرغرب، گــروه خبــر - طاهــره 
افزون  روز  به گسترش  توجه  با  ترابی مهوش: 
انباشــت زباله در حاشــیه راه و جاده های 
اشتان همدان سپهرغرب مطرح کرد: مسئول 

زباله دانی حاشیه راه ها کیست؟
دفع نخاله های ســاختمانی و زباله در حاشــیه 
جاده های ورودی به همــدان ضمن ایجاد آلودگی 
زیست محیطی و تخریب اراضی کشاورزی منتهی 
به این جاده ها، باعث انســداد حاشــیه قانونی این 

جاده ها نیز شده است.
همه ما در طــول زندگی روزمره خود، در محل 
کار، مســیر خانه و خلاصه همه جــا با صحنه ها و 
اتفاقاتی رو به رو می شــویم که شــاید به نظر مهم 
نباشــد اما لحظه ای ما را به توقف و نگاه عمیق وا 
می دارد که همیشه پس از آن به سادگی از کنارش 

عبور می کنیم.
در این چند سال اخیر دفع نخاله های ساختمانی 
و زباله های پلاستیکی در حاشیه جاده های منتهی 
به اســتان به یک امر عادی تبدل شــده است، به 
نحوی که منظره ای ناخوشــایند از ریختن زباله در 
حاشیه جاده ورودی های شهر همدان رنج می دهد 
و تصویر بســیار زشتی از شــهر را در ذهن رهگذر 

مجسم می کند.
دیدن منظره انبوهی از زباله ها به ویژه زباله های 
پلاستیکی در کنار عوارضی ها و نیز مراکز خدماتی 
و رفاهی از سمت جاده تهران که یکی از مهمترین 
ورودی های شــهر همدان است صحنه رقت باری را 
در ذهن گردشــگرانی که از این جاده عبور ورودی 
و خروجی از شهر به یادگار می گذارد البته معمولا 
طبق عادت اولین حرفی که به زبان آورده می شود 
عدم مدیریت یا نظارت بر شهر است که این عادت 
در کشــور ما و شهر ما بیشــتر از هر نقطه ای که 
فکرش را بکنیم نمود پیدا کرده است و تقریباً اکثر 
قریب به اتفاق مردم، مســئولان مدیریت شــهری 
را مســئول مســتقیم این امر می دانند که شاید به 
نوعی یک قضاوت عجولانه و نادرست باشد چراکه 
دراین باره دستگاه و ارگان هایی همچون بخشداری 
و اداره کل راهــداری و حمل و نقل جاده ای طبق 
قانون مدیریت پسماند می بایست در کنار مردم به 

مدیریت این بخش بپردازند.
چراکه اگر امروز برای رهاســازی هر تن نخاله و 
زباله در حاشــیه این جاده ها هزینه ای معادل 50 

هزار تومان پرداخت می شــود، پاکسازی آن دیگر 
با پرداخت پول امکان پذیر نخواهد بود و این ماجرا 
حکایت آن اســت که معمولا خراب کردن همیشه 
آسان تر از آباد کردن است تاسف بارتر اینکه به نظر 
می رسد این ویرانی ها و انباشت و رهاسازی زباله در 
حاشــیه جاده های ورودی به استان همچنان تداوم 
داشته باشد، چرا که نه احساس مسئولیت از جانب 
خود مردم مشــاهده می شود و نه طرح و برنامه ای 
از طرف مســئولین برای پایان دادن به این معضل 
در دستور کار است و این پدیده ناخوشایند حاصل 
عدم توجه کافی مثلث مردم، بخشداری و راهداری 
است براین اســاس با توجه به وخیم بودن حال و 
روز حاشیه جاده های اســتان همدان برآن شدیم 
تــا دراین باره با عادل عربــی مدیر کل حفاظت از 
محیط زیســت اســتان همدان و غلامرضا بیرنگ 
رئیــس اداره ایمنی و حریــم اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای اســتان همدان گفت وگویی را 

ترتیب دهیم که در ادامه می خوانید:
مدیــر کل حفاظت از محیط زیســت اســتان 
همدان با بیان اینکه این روزها محیط زیســت در 
ســطح دنیا با سه معضل پســماند، گرم شدن هوا 
و کمبود و چالش آب مواجه اســت گفت: متاسفانه 
کشــور ما نیز با این مشکلات دســت و پنجه نرم 

می کند.
عــادل عربی با بیان اینکه پســماند اصلی ترین 
مشــکل محیط زیستی در کشــور ما است خاطر 
نشان کرد: در این بین افزایش روز افزون زباله های 
پلاستیکی و درعین حال رهاسازی آن ها در محیط 
زیســت از مهمترین معضلاتی اســت که اســتان 

همدان با آن مواجه است.
وی با ابراز تاســف از رهاسازی زباله در حاشیه 
جاده هــا منتهی به شــهر و اســتان همدان گفت: 
در ماده 10 آیین نامــه اجرایی این قانون مدیریت 
پســماند مصوب 1384 تصریح شــده اســت که 
بخشــداری ها باید براساس شــیوه نامه  های ارسالی 
از طرف وزارت کشــور نسبت به جمع آوری ، حمل 
و دفــع پســماند های عــادی بین راهــی از قبیل 
پســماند های رســتوران ها، پمپ بنزین ها و ســایر 
تاسیســات  اطراف راه هــا و حریم جاده هــا اقدام 
کنند بر اساس تبصره این ماده راهداری ها باید در 
مدیریت پســماندهای حریم جاده ها و اماکن بین 

راهی با بخشداری ها همکاری  کنند.

*زباله های انباشــت شــده یادگار30 سال عدم 
مدیریت

وی بــا تاکید بر اینکه عــلاوه بر قانون مدیریت 
پســماند، اداره کل راهــداری نیــز مطابق ماده 7 
لایحه قانون ایمنی راه هــا، در خصوص جلوگیری 
از ریختــن زباله، نخاله، مصالح ســاختمانی، روغن 
موتور ونظایرآن وظیفه مند اســت گفت: متاسفانه 
طی ســال های اخیر شــاهد هیچ گونــه مدیریت 
کارآمــدی در خصوص جاده هــا نبودیم این حجم 
از زباله انباشت شــده مطمئنا متعلق به سی سال 

گذشته است.
عربی با اشــاره به اینکه بخشداری ها می توانند 
از طریــق پیمانــکاری این معضل را بــا همکاری 
اداره کل راهــداری مدیریت کنند گفت: اگر اعتبار 
لازم برای این موضوع در اختیار بخشــداری ها قرار 
بگیرد مطمئنا می توان با اجــرای برنامه ضربتی و 
جمع آوری زباله ها پاک ماندن جاده ها را تا 10 سال 

آینده ضمانت کرد.
وی با بیان اینکه خوشــبختانه طی سال جاری 
برای مدیریت پســماند یک میلیــارد تومان اعتبار 
در نظر گرفته شده اســت که امیدواریم بخشی از 
این اعتبار در اختیار بخشــداری ها برای پاکسازی 
حاشــیه ها جاده قرار گیرد خاطر نشان کرد: دراین 
بین نقش اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
بــه عنوان متولی حریم راه ها نیــز باید مورد توجه 

قرار گیرد.
مدیرکل حفاظت از محیط زیست استان همدان 
باتاکید بر اینکه می توان برای مدیریت پسماندهای 
حاشیه شهر از ظرفیت تشکل های محیط زیستی و 
سازمان های مردم نهاد نیز در کنار فضای مدیریتی 
بهره برد خاطر نشــان کرد: اداره کل محیط زیست 
از آنجایی کــه به صورت ذاتــی در خصوص نظارت 
پاکســازی جاده ها از آلودگی وظیفــه دارد براین 
اســاس همواره اکیپ هــای نظارتی این ســازمان 
درحال نظارت بر این موقعیت ها مکانی این چنینی 
است لذا درصورت مشاهده هر گونه تخلفی از سوی 
مجتمع های خدماتــی و رفاهی و نیز عوارضی ها و 
پارکینگ هــای بیــن راه تذکرکتبی به مســئول 

مربوطه ارائه می شود.
عربی با بیان اینکه متاسفانه اغلب این آلودگی ها 
در جاده هایی قابل مشــاهده است که درکنارشان 
اراضی کشــاورزی وجود ندارد گفت: خوشبختانه 

کشــاورزان به جمع آوری زباله از اراضی متعلق به 
خــود اقدام می کنند اما این اراضی ملی اســت که 

دست خوش این آلودگی هاست.
رئیس اداره ایمنی و حریم اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای اســتان همدان نیز در گفتگو 
با خبرنگار ســپهرغرب با اشــاره به اینکه این اداره 
کل در حد توان، به وظیفه خود در امر پاکســازی 
حریم جاده ها همه ساله اقدام می کند گفت: این امر 
وظیفه ای مشترک بین این اداره کل و بخشداری ها 

است.
غلامرضا بیرنگ با بیان اینکه بخشــداری ها نیز 
در خارج از حریم وظیفه پاکســازی پســماندهای 
رها شده را دارند گفت: طبق اطلاع بنده قرار است 
اعتباری به بخشداری برای اجرای این فرآیند قرار 

گیرد.
وی با تاکید بــر اینکه پاکســازی حریم جاده 
و راه در نقاطــی همچــون در نزدیکی پلیس راه و 
عوارضی و نیــز مجتمع های خدماتی ورفاهی برای 
ما از اهمیــت بالایی برخوردار اســت عنوان کرد: 
این مناطق درســال چندین بار توســط اکیپ های 

راهداری پاکسازی می شود.
بیرنــگ با بیــان اینکه ایــن اداره کل حتی در 
خارج از حریم راه ها نیز نسبت به پاکسازی حاشیه 
جاده ها اقدام می کند خاطر نشــان کرد: از آنجایی 
که زیبایی منظر ورودی های و حاشیه جاده و راه ها 
برای ما از اهمیت بالایی برخوردار اســت این مهم 

جزء اولویت های کاری ماست.
وی در پاســخ به این ســوال که چــرا علیرغم 
تلاش هــای صورت گرفته همچنان چهره حاشــیه 

راه ها و جاده های منتهی به شهر همدان نازیباست 
گفت: بخشــی از مشــکل کار به مباحث فرهنگی 
باز می گردد متاســفانه بارها مشــاهده می شود که 
علیرغم وجود سطل زباله در حاشیه جاده متاسفانه 

مردم زباله را در محیط رها می کنند.
بیرنگ با تاکید براینکه رفع این معضل نیازمند 
فرهنگسازی است خاطر نشان کرد: آموزش دراین 

بخش یقینا می تواند موثر واقع شود.
مع الوصف طی سال های اخیر زباله های حاشیه 
جاده به تمام رگ و ریشــه های زندگیمان در شهر 
و روســتا نفوذ کرده است به گونه ای که این روزها 
نفس شــهر از اولین عوارضی که رد می شوی تنگ 
می شود پس مدیریت این فضا برای مقابله با چالش 
زیست محیطی پســماند حاشیه جاده ها یک اصل 
انکارناپذیر اســت که نمی توان برای شــانه خالی 
کردن از وظیفه توپ مسئولیت را در زمین دیگری 
انداخت چراکه غول پلاستیک هر روز که می گذرد 
بخــش اعظمــی از اراضی حریــم راه را می بلعد و 
درصــورت عدم مدیریت این فضا در ســال های نه 
چندان دور شــاهد فاجعه یست محیطی در منابع 
طبیعــی خواهیم بود این درحالی اســت که طبق 
قانون این بخشداری ها هســتند که باید با تدوین 
برنامه مدون دراین عرصه ورود جدی داشــته و با 
فرهنگســازی علاوه بر انجام وظیفه این دغدغه را 
در اذهان عمومی ایجاد کنند که نسبت به رفع این 
معضل مســئولیت پذیر باشند در کنار بخشداری ها 
قطعــا اداراه کل راهداری نیز بایــد بیش از پیش 
به ایــن مهم توجه کرده و بــرای حل آن چاره ای 

بیندیشد.

ســپهرغرب، گروه خبر - شکیبا کولیوند: 
رئیس اتاق اصناف همدان با اشــاره به اینکه 
بالای 20 هزار واحد صنفــی فاقد پروانه در 
واحدهای  از  بیشــتر  که  دارد  همدان وجود 
صنفی دارای مجوز هســتند، مطرح کرد: در 
بررسی های به عمل آمده در ابتدا گمان می شد 
که این رقم در حدود 5 هزار مورد باشد اما در 
حال حاضر حتی برخی از رستوران های برند 

همدان فاقد پروانه هستند.
روز گذشــته آیین تبــادل دومیــن تفاهم نامه 
همکاری مشــترک شهرداری و اتاق اصناف همدان 

در سالن شورای شهر همدان برگزار شد.
شــهردار همــدان در این جلســه، مطرح کرد: 
مشارکت اصناف با شــهرداری بایستی به فرهنگ 
تبدیل شود چرا که زمانی در حوزه مدیریت شهری 
و پیش بردن سیاست های شهرداری موفق خواهیم 
بود که شــاهد این گونه تعاملات باشــیم و با این 

اقدامات می توانیم شهر را به پویایی برسانیم.
عباس صوفی تاکید کرد: زمانی می توانیم ادعای 
موفقیت کنیم که بازاری پویا داشــته باشیم برای 
تحقق این هدف باید از ســخت گیری ها جلوگیری 

کنیم.
وی با بیان اینکه یکی از اهداف ما باید توســعه 
فضای کســب و کار، داشتن شــهروندانی پویا در 
فضای کســب و کار باشد، خاطر نشان کرد: زمانی 
به این موارد دســت می یابیم که مانع کسب و کار 

مردم نشویم.
      چرا بایــد 20 هزار واحد تجاری در 

همدان بدون مجوز باشند؟!
شــهردار همدان ضمن ابــراز گلایه مندی بیان 
کرد: چــرا باید 20 هزار واحد تجــاری در همدان 
بدون مجوز باشــند؟! شــاید در این مســیر عدم 
همکاری اصناف یا ســخت گیری های ما عامل این 
اتفاقات بوده و این نه تنها ظلم به مدیریت شــهری 
است بلکه ظلم به کسانی است که قانون مند بوده و 

عوارضشان را پرداخت می کنند.
صوفــی با بیان اینکــه شــهرداری روزانه هزار 
وظیفه بر عهده دارد، عنوان کرد: در اجرایی کردن 
ایــن وظایف اعم از ایجاد فضــای خوب و تمیز در 
شــهر، پیگیری آســفالت و مناسب سازی وضعیت 
حمل و نقل و... در مســیر ایجاد آرامش برای مردم 

احقاق حقوق قانونی شهرداری نیز لازم است.
شــهردار همــدان در پایــان صحبت های خود 
بــا تاکید بر اینکه طــی این تفاهم نامــه به دنبال 
شناسایی و تشــکیل پرونده برای واحدهای صنفی 
فاقد پروانه هســتیم، گفت: امیــدوارم تعامل بازار 

همدان با شــهرداری دوســتانه و قانون مند باشد و 
دیگر واحد صنفی فاقد پروانه ای در همدان فعالیت 

نداشته باشد.
      وضعیــت وانت بارها زیبنده شــهر 

گردشگری همدان نیست
رئیس شــورای اســلامی شــهر همدان با بیان 
اینکه بازخورد اولین تفاهم نامه همکاری مشــترک 
شــهرداری و اتاق اصناف همدان طی سال گذشته 
مناســب بود، عنوان کرد: با ایــن همکاری درآمد 
پایدار شــهرداری که ســال ها از آن غافل بود، به 
شــهرداری بازگشــت و وصول عوارض در مســیر 
عمران شــهری به کار گرفته شــد از سویی شاهد 
رضایت مندی اصناف نیز بودیم بدین ترتیب امسال 

دومین تفاهم نامه همکاری منعقد شد.
کامران گردان اصناف را ویترین تمام نمای شهر 
دانســت و گفت: اگر اصناف و شــهرداری در کنار 
هم باشــند می توان در اجــرای طرح های خدماتی 
و فرهنگی اقدامات مناســبی داشت کما اینکه در 
ســاماندهی میدان امــام)ره( و پیــاده راه بوعلی و 
اکباتان نیز اگر همکاری اصناف با شــهرداری نبود، 

نمی توانستیم این پروژه ها را اجرایی کنیم.
وی با تاکید بر اینکه امیــدوارم تا با این تفاهم 
عوارض وصولی در عمران شهری مفید فایده باشد، 
خاطر نشان کرد: برای شهر گردشگری و توریستی 
همدان بایســتی برنامه ریزی های مناســبی داشته 
باشیم به عنوان مثال بایســتی ساماندهی مشاغل 

شهری برای بهبود فضای شهری در اولویت باشد.
گــردان در ادامه این موضوع تصریح کرد: ایجاد 
شهرک مشاغل صنفی که بایستی با کمک صنوف 
مختلف شــکل گیرد تا بتوانیم بازار تخصصی مانند 
شهرک بنکداران داشته باشــیم که در این راه نیز 
اصناف بایــد تمامی صنوف را به ســرمایه گذاری 

ترغیب نمایند.
وی بــا تاکید بر لزوم ســاماندهی وانت بارها در 
همــدان مطرح کــرد: تاکنون با همــکاری نیروی 
انتظامی، راهنمایی و رانندگی، فرمانداری و اصناف 
همدان در این مســیر اقدامات مناسبی انجام شده 

است اما وضعیت فعلی زیبنده این شهر نیست.
وی در ادامــه افزود: اینکه وانت ها بدون عوارض 
و قانون مندی در شــهر پخش باشــند که البته بر 

این اعتقادم که اصناف می توانند در مدیریت شــهر 
چه در خصوص ســاماندهی مشاغل شهری چه در 
خصوص ســاماندهی وانت بارها کمک کنند؛ البته 
20 درصد مشکلات وانت بارهای شهری چون رشت 

هم در همدان وجود ندارد.
گردان با اشــاره به همکاری اصناف همدان در 
برداشــتن تابلوهای میدان امام بیان کرد: اگر این 
همکاری ها نبود و اصناف پــای کار نمی آمد، هیچ 

وقت در این راه نمی توانستیم موفق عمل کنیم.
وی در ادامــه صحبت هــای خود بــه همکاری 
اصناف همدان برای ساماندهی دکه های مطبوعاتی 
اشــاره کرد و افزود: بایســتی واحدهای صنفی که 
مالیات و عوارض پرداخت نمی کنند مشخص شوند.

گــردان با تاکید بر اینکــه تفاهم نامه مذکور به 
منظور شناســایی و ســاماندهی واحدهای صنفی 
فاقد مجوز اســت، تصریح کــرد: واحدهای صنفی 
جدیدالتاســیس فاقــد پروانه نیز کــه به صورت 
قارچ گونه در حال رشد هستند، در کمیسیون ماده 
100 بررسی و شهرداری آن ها را پلمب خواهد کرد.

رئیس شــورای اسلامی شــهر همدان در پایان 
صحبت های خود به تشــکیل کمیته مشترک بین 
اصناف و شهرداری همدان اشاره کرد و با اشاره به 
عوارض کسب و پیشه گفت: این کمیته لازم است 
با هم اندیشــی های به عمل آمــده موضوع عوارض 
کسب و پیشــه را پیگیری کرده تا در بودجه سال 

آینده لحاظ شود.
      هزینه نگهداری شــهر، یک پنجم 

درآمدها است
رئیس کمیســیون برنامه بودجه و مالی شورای 
اسلامی شهر همدان وجود اتاق اصناف و گردآمدن 
نخبگان حوزه اصناف همچنین وجود شورای شهر 

را نمود مردم ســالاری دینی دانســت و گفت: در 
آموزه هــای دینی ما همواره تاکید بر تعاون اســت 
و در این مســیر اصناف به یاری مدیریت شــهری 

آمده اند و از این پیش قدم شدن ها تشکر می کنیم.
اکبر کاووســی امید با بیان اینکه هزینه نگهداری 
شهر در بودجه 98 برابر با 100 میلیارد تومان است، 
افزود: در حال حاضر 20 میلیارد تومان درآمد داریم 
و باقی هزینه ها با تراکم فروشــی تامین می شود البته 
این موضوع در شــهر همدان به نسبت سایر شهرها 
کمتر اســت اما مجبور شــویم، باید وارد این حیطه 
شویم بدین سان باید درصدد اخذ هزینه از واحدهای 
مسکونی باشــیم که در این جهت تبادل تفاهم نامه 
با اصناف و پیگیری سیســتمی شــدن اخذ عوارض 
واحدهای مسکونی نیز مدنظر است تا بتوانیم بهترین 

شهر با برترین شهروندان را رقم بزنیم.
      بــه دنبال تثبیت تجــاری اصناف 

همدان هستیم
در ادامه این آیین، قائم مقام شــهردار و معاون 
امور مالی شــهرداری همدان به تشــریح برخی از 
اقدامات شــهرداری و اتاق اصنــاف در طی اولین 
تفاهم نامه همکاری شــان پرداخــت و گفت: اتاق 
اصناف همدان در این مســیر پیشگام بوده است و 
حال با قدم دوم به دنبال شناســایی و ســاماندهی 

واحدهای صنفی فاقد مجوز هستیم.
رضا ابرارخرم با بیان این که ســال گذشته امور 
مربوط به تثبیت تجاری در بلوار حضرت امام)ره( با 
کمک کمیسیون ماده 5 و شهرداری همدان انجام 
پذیرفت، خاطر نشــان کــرد: در حال حاضر نیز به 
دنبال تثبیــت تجاری اصناف همدان هســتیم تا 
به مرز ســاماندهی و ایجاد قابلیت تجاری شدن و 
تثبیت این واحدها برسیم و در این راه، رونق تولید 

و اشتغال را مدنظر داریم.
رئیس اتاق اصناف همدان با تاکید بر اینکه 30 
درصد جمعیت کشور را اصناف تشکیل می دهند و 
18 درصد تولید ناخالص ملی توسط اصناف ایجاد 
می شــود، خاطر نشــان کرد: نگاه ها باید به جای 

بخشی بودن، ملی باشد.
حســین محرابی بــا بیــان اینکــه در تمامی 
کشــورهای توســعه یافته با نگاه هــای ملی پیش 
می روند، یاداور شد: اولین تفاهم نامه همکاری بین 

اتاق اصناف و شــهرداری همدان موفقیت آمیز بود 
و حال ســعی داریم کســانی که مالیات و عوارض 

می دهند را متفاوت از سایرین بدانیم.
وی شــهرداری را جزء اتاق اصناف دانســت و 
گفت: شهرداری در همه خدماتی که اصناف انجام 

می دهند، پا به پای اصناف بوده است.
محرابی با اشــاره به اینکه بالای 20 هزار واحد 
صنفــی فاقد پروانه در همــدان وجود دارد که این 
تعــداد بیش تــر از واحدهای صنفــی دارای مجوز 
هســتند، مطرح کرد: در بررسی های به عمل آمده 
در ابتــدا گمان می شــد که این رقــم در حدود 5 
هزار مورد باشــد اما در حال حاضر حتی برخی از 

رستوران های برند همدان فاقد پروانه هستند.
      ساماندهی و انتقال پرنده فروش ها، 
ســنگ تراش ها و واحدهــای ال.پی.جی در 

دست اقدام
نائب رئیس اتاق اصناف همدان با اشاره به اینکه 
بحث ســاماندهی صنوف از طریق کمیسیون ماده 
20 و اتاق اصناف همدان در حال اجرا است، خاطر 
نشان کرد: ساماندهی واحدهای صنفی ال.پی.جی، 
انتقال پرنده فروش ها همچنین انتقال ســنگ قبری  
فروش ها و ســنگ تراش ها در دســت اقدام است و 

برای آن برنامه ریزی شده است.
احمد گازرانی یاداور شــد: در بحث ساماندهی 
صنوف، این تفاهم نامه همکاری منعقد شــده است 
اما در این بین با توجه به اینکه وضعیت اشــتغال 
و کار بســیار سخت شده، لازم اســت تا مانع کار 

اصناف نشویم.
وی بــا بیان اینکه امــروزه دیگر هیچ مجموعه، 
شــرکت و دستگاه دولتی استخدامی ندارد، تصریح 
کرد: حال که شرایط اشتغال خوب نیست بایستی 
در این موضوع با برنامه وارد شــویم تا لطمه ای به 

اصناف نخورد.
وی ضمن ابراز گلایه منــدی ادامه داد: چرا آن 
قدر عوارض باید بالا باشــد؟ برای پرداخت عوارض 
اگر فشاری به واحدهای صنفی وارد شود، منجر به 

تعطیلی آن ها خواهد شد.
گازرانی بــا بیان این که بیــش از 300 -400 
واحــد صنفی در همدان را افــرادی اداره می کنند 
که زیر پوشــش سازمان بهزیســتی و کمیته امداد 
هستند، گفت: این افراد عموماً مشکلات مالی دارند 
و در این مســیر طی این تفاهم نامه با شــهرداری 
همدان همکاری خواهیم داشــت اما به شرطی که 
تخفیف ها برای عــوارض برای واحدهای صنفی در 
نظر گرفته شود و شــاهد کاهش عوارض کسب و 

پیشه در همدان باشیم.

رییس اتاق اصناف همدان مطرح کرد:

فاقد پروانه بودن برخی از رستوران های برند در همدان
شهردار همدان: چرا باید 20 هزار واحد تجاری بدون مجوز باشند؟!

نائب رییس اتاق اصناف همدان: ساماندهی و انتقال پرنده فروش ها، سنگ تراش ها و واحدهای ال.پی.جی در دست اقدام


